
 

 

 
ORIVEDEN NUORISOVALTUUSTO  PÖYTÄKIRJA  4/2024 
 

 

AIKA   PE 17.5.2024 klo 15.00 

    

PAIKKA  NUORTEN KAMPUS  

  
ASIALISTA 

 

1. Kokouksen avaus sekä kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

 

2. Kokouksen pöytäkirjantarkastajien valinta  

 

3. Kokouksen työjärjestys 

  

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

 

5. Nuvan toimintasuunnitelma 2024 ja talousarvio 4.000€ 

 

6. Kaupungin lautakunta-asiaa 

 

7. Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry ja Nuva ry:n Pirkanmaan piiri 

 

8. Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuustoasiat  

 

9. Tampereen kaupunkiseudun kuntien nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmä 

 

10. Oriveden 4H-yhdistys ry:n nuvan edustajan kuulumiset 

 

11. Kouluasiat; parannuksia vaativia asioita mietitään    

 

12. Kaupungin lautakuntien ja kaupunginvaltuuston nuvan kummivaltuutetut 

 

13. Muut asiat  

 

14. Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta 

 

15. Päätetään kokous 

 

 



 

 

OSALLISTUJAT 

Berino Jonest  poistui klo 15.39 

Huhtiniemi Topias 

Koppanen Pihla 

Mönkäre Lotta 

Nukarinen Neea 

Parpola Sävy 

Pesonen Paavo 

Raunio Kasperi 

 

Lähteenmäki Petteri 

 

POISSA: 

Bankowski Junno 

Hömmö Hanna 

Nukarinen Eevi 

 

 

1. Kokouksen avaaminen sekä kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Pj:n ehdotus:  Avataan kokous sekä todetaan laillisuus ja päätösvaltaisuus. 

Päätös:  Avattiin klo 15.03. Todettiin laillisuus ja päätösvaltaisuus. 

 

2. Kokouksen pöytäkirjantarkastajien valinta  

Pj:n ehdotus:  Valitaan kaksi pöytäkirjantarkastajaa. 

Päätös:  Lotta Mönkäre ja Pihla Koppanen. 

 

3. Kokouksen työjärjestys 

Pj:n ehdotus:  Hyväksytään kokouksen työjärjestys. 

Päätös:  Hyväksyttiin. 

 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Pj:n ehdotus:  Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja. 

Päätös:  Hyväksyttiin. 

 

 

5. Nuvan toimintasuunnitelma 2024 ja talousarvio 4.000€ + 1.200€ Nuorilta 

nuorille-avustus 

Nuvalla ei vuonna 2024 omaa budjettia, mutta rahaa käytössä 4.000€ sekä 

1.200€ jaettava avustuksina “nuorilta nuorille” hyvinvointi- ja 

elämänlaatulautakunnan päätöksen mukaisesti. 

 

1. Nuvalta nuorille avustus 1.200€ syksyllä 

2. Markkinointi: 

- hupparit uusille nuvalaisille tilataan 

- Some-markkinointia kehitettävä  



 

 

Somevastaavat ovat vuonna 2024: Hanna Hömmö, Neea Nukarinen, 

Lotta Mönkäre. Kysytään some-koulutusta kaupungin työntekijältä 

Jenni Koponen. 

3. Koulutus  

- Nuva ry:n koulutukset 

4. Päätösretki joulukuussa Tampereelle 

5. Kaupungin lautakuntien ja kaupunginvaltuuston kokouksissa edustajat 

läsnäolo- ja puheoikeudella 

6. Tampereen seudun nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmässä 

vaikuttaminen 

7. Pirkanmaan nuorisofoorumeihin osallistuminen 

8. Pirkanmaan Hyvinvointialueen nuorisovaltuustossa vaikuttaminen 

9. Infonurkkaus- yhteiskoululla ja lukiolla.  

10. Välipala-automaatti lukiolle koulun hommaamana. 3/24 kokouksessa 

sovittiin, että Lotta ja Neea käyvät juttelemassa asiasta rehtorin kanssa, 

että voisiko paikka olla jossain muualla kuin lukiolla. 

11.  Kannanotto mm. Pirkanmaan Hyvinvointialueelle sen suunnittelemien 

terveyspalveluiden leikkausten vastustamisesta.  

Vastausta ei ole kuulunut, vaikka muistutuskin laitettiin maaliskuussa 

ja vielä uudestaan huhtikuussa. 

12. Leuanvetotankoa ehdotetaan yhteiskoulun pihaan. Tanko on jo 

paikoillaan lukion päädyssä huomattiin kokouksen 3/24 jälkeen. 

Pj:n ehdotus:  Ideoidaan ja tehdään talousarviota. 

Päätös: 1. Selvitetään vielä rehtorilta vielä välipala-automaattiasiaa. Lotta ja Neea 

menevät ensi viikolla. 

2. Hyvinvointialueelta tuli vastaus, mutta nuva koki, että vastaus oli 

kiertelyä. Nuva koki, että terveyspalveluista tulisi viimeiseksi karsia.  

3. Nuorisovaltuusto päätti, että seuraavassa kokouksessa tehdään 

eduskuntaan kannanotto/kansalaisaloite, että mm. opiskelijoiden tukia ei 

tulisi leikata (esim. opintotuki, asumislisä) 

4. Nuva kysyy rehtorilta, koska tanko on tullut; hieno juttu sinänsä. 

  

6. Kaupungin lautakunta-asiaa 

 Kaupunginvaltuusto: Paavo Pesonen (varalla Sävy Parpola) 

Hyvinvointi- ja elämänlaatulautakunta: Hanna Hömmö (varalla Topias 

Huhtiniemi) 

Lasten ja nuorten lautakunta: Neea Nukarinen (varalla Jonest Berino) 

Ympäristölautakunta: Sävy Parpola (varalla Paavo Pesonen) 

Tekninen lautakunta: Pihla Koppanen (varalla Topias Huhtiniemi) 

Pj:n ehdotus    Kommentoidaan keskustelun pohjalta lautakunta- ja valtuustoasioita. 

Päätös:  Kaupunginvaltuusto: käytiin lävitse kaupunkistrategiaa 

 

Hyvinvointi- ja elämänlaatulautakunta: Toimintakorvausasioita 

yhdistyksille myönnettiin. 



 

 

Lasten ja nuorten lautakunta: ei ole ollut kokousta 

 

Ympäristölautakunta: ei ihmeitä 

 

Tekninen lautakunta: Oripohjantielle tulisi kevyenliikenteenväylä, 

frisbeegolf-rata Kirkkolahdelle. 

 

7. Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry ja Nuva ry:n Pirkanmaan piiri 

Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry on nuorten osallisuuden 

puolestapuhuja. Järjestö toimii Suomen nuorisovaltuustojen ja muiden 

vastaavien nuorten vaikuttajaryhmien edunvalvonta-, palvelu- ja 

yhteistyöjärjestönä. Nuva ry. edistää nuorisovaltuustojen asemaa ja 

parantaa nuorten mahdollisuuksia osallistua ja vaikuttaa. 

 

Nuvan piirikummi vaihtui vuoden 2024 alusta ja on nyt Saga Ahtiainen. 

 

Nuvan kokouksista lähetetään pöytäkirjat Pirkanmaan piiriin. 

 

Pj:n ehdotus: Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet sekä  

lähetetään pöytäkirja piirihallitukselle. 

Päätös: Lähetetään pöytäkirja. 

 

8. Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuustoasiat  

Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuusto aloitti toimintansa 

vuoden 2023 alusta. Vuonna 2024 nuvan edustaja on Pihla Koppanen ja 

varaedustaja Paavo Pesonen.  

Kokoukset ovat noin kerran kuukaudessa.  

 

Jokaisesta Pirkanmaan kunnasta (23 kuntaa) nimettiin edustaja ja 

varaedustaja hyvinvointialueelle kaudelle 2024-2025 22.1.2024 mennessä 

hyvinvointialueen ohjaaja Henna Fagerille.  

Vuoden 2024 järjestäytymiskokous pidettiin 22.2.2024. 

 

Kokouksista voi katsoa tietoa: www.pirha.fi / pöytäkirjat, päätöksenteko, 

esityslistat ja pöytäkirjat 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet. 

Päätös:  Kokous ensi viikolla etänä. Pihla menee. 

 

9. Tampereen kaupunkiseudun kuntien nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmä  

Tampereen kaupunkiseudun seutuhallitukselta aloitteesta helmikuussa 

2023 valittiin jokaisesta nuorisovaltuustosta kaksi edustajaa 

yhteistyöryhmään. Vuoden 2024 Oriveden nuvan edustajat ovat Hanna 

Hömmö ja Jonest Berino. 

 Yhteistyöryhmä kokoontuu 2-4 kertaa vuodessa. 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse. 

Päätös:  Ei ole ollut kokousta. 

http://www.pirha.fi/


 

 

10. Oriveden 4H-yhdistys ry:n nuvan edustajan kuulumiset 

Vuonna 2024 nuvan edustajana toimii Paavo Pesonen. Edustaja käy 

Oriveden 4H:n kokouksissa ja tuo kuulumiset kokouksista 

nuorisovaltuustoon. 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet 

Päätös: Paavo paikalla. Raha-asiat aiheina.  

 

11. Kouluasiat; parannuksia vaativia asioita mietitään 

1. Yhteiskoulun ja lukion infotaulujen päivityksestä: 

Esitteiksi ajateltiin hommata: turvallisuus some, poikien puhelin, 

moona, korento, sekaisinchat, SETA, YAD, Auttava puhelin/MLL, 

lunette, luonnonsuojeluliitto, lukiolaisten liitto, jatko-opinnot/koulujen 

esitteitä; amikset, korkeakoulut… 

Tulleet esitteet ovat: Moona, korento, SETA ja Punainen risti. Monella 

muulla esitteet ovat maksullisia, joten muiden esitteitä tulostetaan 

netistä. 

Lisäesite tärkeistä numeroista ja yhteistiedoista tehtiin maaliskuussa 

(mm. sekaisinchat, mieli ry:n kriisipuhelin, nuortenpuhelin, laksyapuu) 

2. Miten saada yhteiskoulun pihaa viihtyisämmäksi? Voisiko olla 

leuanvetotanko ja se löytyykin jo. 

3. Kultavuoren pihaan on suunniteltu jossain vaiheessa remonttia, mutta 

nyt ei ole siitä kuulunut mitään. Neea kysyy pihan viihtyisyyden 

parantamiseksi lautakunnassa, että onko sitä tulossa piakkoin. 

4. Palloilukerho voisi olla yhteiskoululla; ekaan kertaan ei tullut ketään, 

mutta uusintakysely pystyyn. Ja voisiko yleisesti tehdä kysely 

erilaisista kerhoista. Topias ja Jonest velvoitettiin kysymään asiaa 

koululla kokouksessa 3/24. 

Pj:n ehdotus Suunnitellaan ja tehdään tarvittavat jatkotoimet. 

Päätös:  1. Palloilukerhoasiaan palataan tarvittaessa syksyllä.  

2. Harrastuskyselykyselyn tulokset valmistuneet juuri. Tulokset 

analysoitavana.  

3. Nuva oli viime kokouksessa huolissaan, että pitäisi koulussa opetella 

vaarallisessa tilanteessa toimimista. Sekä myös pitäisi olla 

palohälytysharjoitus ja kaasuhälytyksessä toimiminen. Asiasta laitettiin 

viime kokouksen jälkeen kasvatus- ja opetusjohtajalle postia. Hän 

vastasikin, että joka vuosi olisi tarkoitus harjoituksia ja tiedotuksia 

asioista pitää.  

Sovittiin, että nuvalaiset ensi lukuvuonna ovat tarkkana, että harjoitukset 

pidetään yhteiskoululla. 

 

12. Kaupungin lautakuntien ja kaupunginvaltuuston nuvan kummivaltuutetut 

Nuvalla on ollut jokaisessa kaupungin lautakunnassa ja 

kaupunginvaltuustossa oma kummivaltuutettu. Hän toimii nuvaan päin 

luottamushenkilöiden joukosta yhteyshenkilönä, joka toimii samalla 

nuvan edustajan tukena. 

 



 

 

Edustajat ovat:  

Lasten ja nuorten lautakunta: Aino Mäkelä (varalla Aulikki Laine)  

Tekninen lautakunta: Anu Kukkonen (varalla Joni Koskinen)  

Ympäristölautakunta: Pekka Tuhkanen (varalla Minna Knuuttila)  

Elämänlaatulautakunta: Jari Järvenpää (varalla Jari Latomäki) 

 Kaupunginvaltuusto: Maija Ylistalo (varalla Mia Saarinen) 

 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse. 

Päätös:  Käytiin lävitse. 

 

13. Muut asiat  

1. Otetaan nuvan hallituksesta kuva kaupungin nettisivuille. 

Pj:n ehdotus   Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet.  

Päätös:  1. Otetaan seuraavassa kokouksessa kuva. 

2. Kaavat katsottiin ja käytiin lävitse: yhteiskoulu/lukion alueelta sekä 

Kirkkolahden uimarannan alueelta. Laitetaan viestiä, että näyttävät 

hyvältä. 

 

14. Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta 

Pj:n ehdotus:  Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta. 

Päätös:  1. Päätettiin, että seuraava kokous pe 23.8.2024 klo 15.30 Nuorten 

kampuksella. 

 

15. Päätetään kokous 

Pj:n ehdotus:  Päätetään kokous. 

Päätös:  Päätettiin kokous klo 16.01. 


